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Odp. na korespondencję w sprawie rozwoju sieci monitoringu miejskiego  

Znak sprawy: BR.0003.299.2025   

Odpowiadając na zapytanie Pana Radnego przekazuję poniżej odpowiedzi: 

Ad 1. W Gliwicach w systemie miejskiego monitoringu wizyjnego zarejestrowanych jest 

355 kamer zgrupowanych w stałych punktach kamerowych. Dodatkowo funkcjonują 

24 kamery w 8 przenośnych punktach kamerowych (PPK) oraz 1 mobilna platforma 

kamerowa z 3 kamerami, co sumarycznie daje liczbę 382 kamer. Podział na poszczególne 

dzielnice prezentuje niżej załączona tabela. Jednocześnie informuję, że Zarząd Dróg 

Miejskich w Gliwicach zarządza odrębnym systemem kamer monitoringu drogowego, które 

wchodzą w skład inteligentnego systemu sterowania ruchem. 

Dzielnica Liczba 
kamer 

Uwagi 

Baildona 54  

Bojków -  

Brzezinka 3 w tym 3 kamery na PPK 

Czechowice -  

Kopernika 6  

Ligota Zabrska 3 w tym 3 kamery na PPK 

Łabędy 19  

Obrońców Pokoju 11  

Ostropa 2  

Politechnika 30  

Sikornik 11 w tym 6 kamer na PPK 



Dzielnica Liczba 
kamer 

Uwagi 

Sośnica 32 w tym 3 kamery na PPK 

Stare Gliwice -  

Szobiszowice 52 
w tym 37 kamer na terenie Centrum 

Przesiadkowego 

Śródmieście 82 
w tym 11 kamer na terenie Centrum 

Przesiadkowego oraz 3 kamery na PPK 

Trynek 25 w tym 6 kamer na PPK 

Wilcze Gardło 18  

Wojska Polskiego 5  

Wójtowa Wieś -  

Zatorze 26  

Żerniki -  

 

Ad 2. Za plan rozwoju miejskiego monitoringu wizyjnego w Gliwicach odpowiada powołany 

do tego celu zespół zadaniowy. Zespół rozpatruje wnioski dotyczące rozbudowy lub 

reorganizacji kamer na podstawie wiedzy operacyjnej służb, między innymi w oparciu 

o liczbę oraz charakter zgłoszeń i podejmowanych interwencji. Zespół wyłonił cztery 

lokalizacje, które w 2025 r. zostaną objęte miejskim monitoringiem wizyjnym. Jedna 

z inwestycji jest już ukończona i polegała na budowie punktu z dwiema kamerami 

stałopozycyjnymi obejmującymi Aleję Sikornik, w pobliżu siłowni i boiska sportowego. 

Pozostałe lokalizacje wskazane do rozbudowy w bieżącym roku to Plac Rzeźniczy, skwer 

przy ulicy Piastowskiej oraz Park Chopina.  

Ad 3. Kwestia objęcia monitoringiem rejonu Cmentarza Żydowskiego przy ul. Na Piasku 

wymaga analizy zespołu zadaniowego, pod kątem skali i rodzaju występujących w tym 

obszarze zagrożeń, a także w kontekście istniejącego w pobliżu punktu kamerowego. 

Wniosek wymaga także oceny pod kątem spełnienia wymogów technicznych w tej 

konkretnej lokalizacji. Nadmieniam, że monitoring instalowany jest w pierwszej kolejności 

w rejonach narażonych na występowanie przestępstw lub wykroczeń szczególnie 

niebezpiecznych i uciążliwych społecznie, takich jak kradzieże, włamania, wandalizm, 

zakłócanie spokoju czy rozboje. Każdemu ocenianemu przez zespół wnioskowi nadawany 

jest odpowiedni priorytet ważności, konieczna jest także ocena czy dana lokalizacja należy 

do najbardziej newralgicznych w skali całego miasta. Zespół przeanalizuje Pana wniosek 

o monitoring w rejonie Cmentarza Żydowskiego i jeśli posadowienie punktu kamerowego 

w tej okolicy okaże się zasadne, lokalizacja zostanie ujęta w wykazie wniosków 

do realizacji w przyszłych latach. 



Ad 4. Na przestrzeni ostatnich lat do zespołu wpływały wnioski o instalację kamer 

w dzielnicy Brzezinka. W wykazie wniosków znajduje się 9 lokalizacji wytypowanych 

do objęcia monitoringiem, nie posiadają one jednak wysokiego priorytetu, w związku 

z tym w najbliższym czasie nie jest planowana rozbudowa stałych punktów w tej dzielnicy. 

Aby wyjść naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców Brzezinki, wobec braku innych 

możliwości, w 2020 r. na placu rekreacyjnym przy ul. Łódzkiej został posadowiony 

przenośny punkt kamerowy i funkcjonuje on do dzisiaj.  

Odnosząc się do monitoringu w dzielnicy Czechowice informuję, że analizowane jest 

objęcie miejskim monitoringiem terenu ośrodka wypoczynkowego. Ponieważ wniosek ten 

otrzymał wysoki priorytet, w kolejnym roku zespół oceni, które spośród tego typu 

inwestycji są najpilniejsze. Pozostałe lokalizacje ujęte w planie rozwoju będą realizowane 

w kolejnych latach, w zależności od możliwości finansowych miasta. 

 
Z poważaniem 

Piotr Popiel 

Sekretarz Miasta Gliwice 
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